
Den 7. oktober 2024 

Ordførertale �l budget 2025. Dansk Folkepar�- Gruppeformand Michael Jensen. 

 

Vi er enige om, at budgetet er vores fælles udspil, og ikke resultatet af et par�. Dete afspejles da også 
tydeligt, da der er flere �ng i budget 2025, som absolut ikke er resultatet af min egen førte poli�k. Hvis man 
vil tage ansvar og få ført sin poli�k ud i verden, så må man slække på sine parader, og få egne resultater og 
poli�k ud sammen med andre poli�keres synspunkter. 

Budgetet er så massivt, at det er svært at tale ned i en �ng. Vi ser reelt så mange nye og gamle �ltag, at det 
kan blive et problem, at realisere det hele inden for et budgetår. Budgeta�alen for 2025 er det bedste jeg 
har set i min �d som kommunalbestyrelsesmedlem. Ja fak�sk historisk. Besparelserne er ikke �l stede, med 
mindre det giver mening, og der kommer investeringer i den velfærd vi alle står på mål for. 

Jeg vil derfor nævne et bredt udpluk i vores a�ale, og ikke nødvendigvis alt jeg er �lfreds med, for så kunne 
jeg næsten remse hele a�alen op. 

Vi ser et markant lø� på ældreområdet, hvor der �lføres omkring 35 millioner.  

Her kan blandt andet nævnes, - Analyse og styring af ældreområdet- Udvikling af kvaliteten i hjemmeplejen-
faste teams-øget borgernær visita�on-lø� af antallet af medarbejdere i hjemmeplejen og på plejehjem- der 
skal kigges på ledelsesstruktur- fællesskaber for borgere med demens og andre kogni�ve udfordringer. 
Vores ældre har krav på den bedst mulige pleje, og her tager vi et stort skridt i den rig�ge retning. 

Musikstrategien skal nu bredes ud med yderligere �ltag, som beskrevet i strategien, sam�digt med, at der 
kommer en musikprofil på måløvhøj skole. 

Der kommer flere midler �l vores puljer, blandt andet �l bydelsarrangementer og § 18 midler, og der 
kommer en frivilligheds undersøgelse, e�erspurgt af frivillighedsrådet 

Der skal kigges på udviklingsplanen for Ballerup idrætsby, her skal der blandt andet etableres udendørs 
toilet �l de mange ak�ve brugere af området. Udviklingsplanen skal flugte arbejdet med nye idrætsanlæg 
for kommunens mange ak�ve foreninger. Planen er, at man indgår i et offentlig-privat partnerskab om at 
bygge faciliteter for 250 mio. kr.  

Udviklingens planen i Måløv idrætspark skal videreføres, så der sker meget på kultur og fri�ds udvalgets 
områder i årene frem. 

Der kommer flere blomster, træer og sommerfugle i kommunen. 

Headspace fortsæter, det er jeg personligt glad for. 

Sweeperteamet- må være den sejeste s�llingsbeskrivelse i kommunen, kommer �l live. De skal lappe huller i 
asfalten, holde eksempelvis Haren i Ådalen lækker, de skal også indgå i vores vintertjeneste og meget mere. 

Vi ser et børne/ungeområde, der er vokser med talrige ideer og økonomi. Ja, - der kommer nu 24 mio.kr. 
mere �l området, samt et katalog der giver selv en garvet poli�ker sved på panden.  

Servicebussen fortsæter ind�l, der er vedtaget en alterna�v løsning. Der afsætes yderligere 2 mio. kr. i 
2025. -For at fremme kollek�v trafik etableres mere og bedre busdri�. Der afsætes yderligere 3 mio. kr. 
årligt fra 2026. Det glæder mig, at der nu er fokus på busdri�en, og der nu kommer flere midler denne vej. 
Er ikke en hemmelighed, at jeg gerne så alle busser i Ballerup være gra�s for vores borgere, men det må vi 
kigge på i budget 2026. 
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Der følges op på DK2020 og Klimahandleplanen, herunder følges op på CO2-effekterne af indsatserne i det 
grønne regnskab. Det er vig�gt, vi er opdateret på de fak�ske opnåede mål. Det kunne jo være vi var i mål 
før vi troede, og derfor kan bruge vores begrænsende midler på andre �ltag. Det er vig�gt, at vi sikrer en 
grøn oms�lling, der bygger på fornu� og fakta. 

Unge får adgang �l gra�s bind mv. på skoler og i klubber.  

Den igangsate analyse af de fysiske rammer i vores fri�dsklubber afslutes i 2025 med henblik på at vurdere 
sammenhængen mellem kapacitet og behov. Her�l lægges en undersøgelse af unges brug af vores klubber, 
der vil her være mulighed for at lave gode ungemiljøer, der kunne komme ind i budget 2026. 

Der iværksætes yderligere ini�a�ver �l at øge kvaliteten på kommunens bosteder og dermed sikre 
beboerne bedre vilkår. Det er vores pligt som samfund at tage hånd om de mest sårbare. 

Etc. etc. etc.… stop dig selv. 

 

Budget 2025, er et resultat af en nye folk i administra�on, der har ha� friske øjne på kommunens dri�, det 
vil jeg gerne takke for. Det er også resultatet af en flok lokalpoli�kers syn på mangt og meget, samt en 
tydeliggørelse af mangfoldighed og poli�sk villighed �l at acceptere forskelligheder. Selv om det �l �der har 
krævet, at jeg har måte bide mig i tungen, så har jeg en klar fornemmelse om, at andre har ha� samme 
oplevelse, når jeg har ha� ordet. 

Som kommune er det i øjeblikket svært at navigere, da ældrelov, barnets lov, frisætelser, egne forsøg og 
ikke mindst en sundhedsreform, udfordre os på vores evner som spåkoner og mænd. Vi arbejder �l dels i 
uprøvet territorium, og det giver rum for misfortolkninger. Så selv om vi mener vi har ramt den spot on, så 
kan der komme problems�llinger, som vi skal løse ad hoc. Til trods for krystalkuglens usikkerheder, så har vi 
nået et resultat der giver mening for Dansk Folkepar� og undertegnet. 

Vil gerne takke alle gruppeformænd for konstruk�ve ideer og tanker, og gode snakke under 
forhandlingerne.  

Et højt hurra går �l fungerende kommunaldirektør, Elisabeth Gadegaard Wolstrup, hun stod al�d klar med 
chokolade og andet godt, når sukker var krævet. Sammen med resten af admin-holdet, har de været med �l 
at gøre forhandlingerne �l en oplevelse. Så et stort godkendt herfra �l hele holdet. 

Jeg vil gerne takke borgmester Jesper Würtzen samt gruppeformand Peter Als. De har været lydhør som 
al�d, og stemningen har været god. Tak for jeres tålmod og interesse for par�ernes synspunkter. 

 

Dansk Folkepar� godkender Budget 2025 og dermed inds�llingen. 

 

Michael Jensen. 

 


